
»دنیای هوادار«
»15 مرداد« )15 ذوالحجه( 

ولادت امام علی النقی الهادی )ع( 
را گرامی می دارد

در حالی فدراسیون ووشو از یک سال گذشته 
تاکنون در مورد دوپینگ و محرومیت دو چهره 
سرشناس خود پنهان کاری کرده بود که معرفی 
متقلبان در ورزش و برخورد با آن ها از وظایف 

اصلی و اخلاقی هر فدراسیون است.
بود که خبر  ماه ۱۳۹۹  روز سه شنبه  ۷ مرداد 
افشای مثبت بودن تست دوپینگ »حمیدرضا 
ملی پوش  دو  تقوی«  »سیدمعین  و  قلی پور« 
مدال آور تیم ملی ساندای ایران در رقابت های 
جام جهانی ساندا ۲۰۱۸ در چین منتشر شد تا به 
این ترتیب، نخستین قهرمانی سانداکاران ایران 
در این مسابقات که از آن به عنوان قهرمانی 
تاریخی یاد می شد زیر سوال برود! مسئله ای که 
باعث شد ابهامات و پرسش های زیادی نیز در 

اذهان اهالی ورزش نیز ایجاد شود.
فدراسیون  در سایت  طبق حکم منتشر شده 
جهانی ووشو، قلی پور )از ۲۸ اکتبر ۲۰۱۸ تا ۲۸ 
اکتبر ۲۰۲۲( و تقوی )از تاریخ ۲۷ اکتبر ۲۰۱۸ 
تا ۲۶ اکتبر ۲۰۲۲( به مدت چهار سال محروم 
هستند که این حکم ها به ترتیب در تاریخ های 
۴ جولای و یکم جون ۲۰۱۹ یعنی حدود یک 

سال قبل صادر شده اند.
این موضوع از آنجایی قابل تامل است که احکام 
ذکر شده، در دوران ریاست »مهدی علی نژاد« بر 
فدراسیون ووشو )معاون فعلی وزیر ورزش( و در 
زمان فعالیت »امیر صدیقی« به عنوان رئیس 
روابط بین الملل فدراسیون ووشو )رئیس فعلی 
فدراسیون ووشو( صادر شده اند که با این وجود، 
فدراسیون وقت هیچگونه واکنشی نسبت به 
این موضوع نداشته است تا این پرسش مطرح 
شود که چرا فدراسیون ووشو، از اعلام این خبر 
در  موجود  از خلاء خبری  و  نموده  خودداری 
راستای بزرگنمایی دستاوردهای خود استفاده 

کرده است؟
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خبری

ساكنان محله خاكستری
به  خدمت  یكی  برادر!  دو 
تولیدكردندی و دیگری با »پژو 
و هر  بردندی  اردی« مسافر 
لحظه نگران باران كه سقف 
خانه آب چكیدندی و »اردی« 
آمد  كرونا  و  خمیر شدندی 
كارخانه تعطیل، مسافركشی 

كم رونق شدندی! 
پس بوی طبخ مرغ تازه از خانه عموی بیكار چرا آمدندی؟ 
اوضاع اقتصادی آنقدر خراب شدندی كه گرسنگی عاطفه و 
احساس را به »چُخ« دادندی و البته جاسوسی خانه برادر را 
مستحب واجب دانستندی تا بفهمیم پول خرید مرغ از كجا 
آمدندی! به هرحال قانون از كجا آورندی باید شروع شوندی! 
زورمان به »طبر« نرسیدندی به »كارت اره ای« كه رسیدندی!

یكی از دختران فوق لیسانس بیكار را به بهانه گرفتن پیاز 
راهی خانه عمو كردندی! خبر آمد كه عمو با شش فرزند ذكور 
و اناث و ایضا زن عمو مشغول خوردن مرغ بریانندی! ای 
عموی نامرد! مردم عمو دارندی ما هم عمو! عموی مردم هزار 
صفحه پرونده خیانت به مملكت را دود هوا كردندی، عموی 

ما دریغ از یك بال مرغ!
برادر ابتدا عزم كردندی كه خشم فروخورندی اما گوشه و 
كنایه های عیال كه سخت از جاری مرغ خور عصبانی بود 
و دیدن رنگ پریده پنج فرزند لیسانس و فوق لیسانس بیكار 
عاقبت صبر بابا را به سر برد و درب خانه برادر مرغ خور را به 
شدت كوبانندی و گلایه از تك خوری! از برادران »ببببوق« یاد 
بگیر، نابرادر! از آن ها كه فقط برای چند وجب رفاقت هكتارها 
باغ لواسان به رفیق دادندی و برای مسافرت همسر رفیق به 

فرنگ دسته دسته دلار تانخورده دادندی! ای نخورده!
برادر جان: چند روز بود راضی به هر كاری شده بودم. ولی 
هر روز خجل و شرمنده از فرزندانم بودم دیروز كه باز ناامید 
به خانه برمی گشتم همسایه را دیدم كه مرغ مرده ای را به 
سمت سطل اشغال كوچه می برد. برادر خدا مرا ببخشد دل و 

دین و وجدانم نگذاشت:»مُرداربه فرزندانت خورانم«!

»مدرس خیابانی« به عنوان وزیر 
پیشنهادی صمت معرفی شد

معاون پارلمانی رییس جمهوری از معرفی حسین مدرس 
خیابانی به عنوان وزیر پیشنهادی صنعت، معدن و تجارت 
رای  داد و گفت: جلسه  به مجلس شورای اسلامی خبر 
اعتماد وزیر پیشنهادی چهارشنبه ۲۲ مردادماه در صحن 

مجلس برگزار خواهد شد.
و  علم  دانشگاه  آموخته  دانش  خیابانی  مدرس  حسین 
صنعت ایران است. وی حدود ۱۷ سال در وزارت بازرگانی 
در مسئولیت هایی چون قائم مقام معاونت بازرگانی داخلی 

مسئولیت داشته است.
 وی در دو دهه اخیر در مسئولیت هایی چون قائم مقام 
وزارت  برنامه ریزی  مدیرکل  داخلی،  بازرگانی  معاونت 
توزیع کالا، مدیر کل دفتر  و  تامین  بازرگانی، مدیر کل 
ایران  دولتی  بازرگانی  مدیره شرکت  بازار، هیات  تنظیم 
و همچنین نزدیک به ۱۰ سال بعنوان مدیرعامل و عضو 
جمله  از  صنعتی  و  تولیدی  واحد  چند  مدیره  هیات 
مجتمع  فیروزکوه،  سیمان  زنجان،  سیمان  شرکت های 
فولاد خراسان، موتور سازان )تراکتورسازی ایران(، سیمان 
در  را  صادرات  توسعه  و شرکت  غرب  سیمان  مازندران، 

کارنامه خود دارد.
وزارت  تصدی  برای  جمهوری  رئیس  پیشنهادی  گزینه 
و  مواد  مهندسی  کارشناسی  تجارت،  و  معدن  صنعت 
متالوژی، کارشناس ارشد مهندسی صنایع، دوره دکترای 

مدیریت استراتژیک را در سوابق تحصیلی خود دارد.

معاون مقابله با عرضه و امور بین الملل ستاد مبارزه با 
موادمخدر از کشف بیش از ۱۸ تن موادمخدر در کشور در 
بازه زمانی چهارم لغایت دهم مرداد ماه خبر داد و گفت: ۶۴ 
درصد کشفیات با اقدامات اطلاعاتی و ۳۵ درصد انتظامی 

بوده است.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ستاد مبارزه با مواد 
مخدر، ناصر اصلانی با بیان اینکه مجموع کشفیات این 
هفته ۱۸ هزار و ۷۱ کیلوگرم است، خاطرنشان کرد: این میزان 
کشفیات در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته ۱۹ هزار و 

۲۹۲ کیلوگرم اعلام شده بود، حدود ۶ درصد کاهش دارد.
وی افزود: ۱۴هزار و ۹۶۷ کیلوگرم از مجموع کشفیات مربوط 
به ماده مخدر تریاک بود که ۸۳ درصد کشفیات را به خود 

اختصاص داده است.
معاون دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر درباره میزان سایر 
مواد کشف شده هم اظهار داشت: همچنین از این میزان، 
 ۵۶۶ هروئین،  کیلوگرم   ۱۲۷۰ حشیش،  کیلوگرم   ۳۴۲
کیلوگرم شیشه، ۷۲۳ کیلوگرم گراس، ۲۰ کیلوگرم مرفین 

و ۱۸۴ کیلوگرم سایر مواد کشف شده است.
اصلانی با بیان اینکه در هفته اخیر مجموعاً ۵ هزار و ۱۱۰ 
متهم در ارتباط با جرایم مواد مخدر و خصوصاً طی طرح های 
جمع آوری و ساماندهی معتادان متجاهر در سطح کشور 
دستگیر شده اند، تصریح کرد: از این تعداد ۳ هزار و ۴۳۳ 
نفر به اتهام قاچاق و توزیع مواد مخدر و هزار و ۶۰۱ نفر معتاد 
متجاهر دستگیر شده اند که در میان دستگیرشدگان این 

هفته ۷۶ نفر نیز از اتباع بیگانه حضور دارند.
وی با بیان اینکه بالغ بر ۶۹ درصد کشفیات این دوره زمانی 
مربوط به شش استان کشور است،  اظهار داشت: بیشترین 
حجم کشفیات با ۳ هزار و ۴۱۰ کیلوگرم یعنی معادل ۱۹ 
درصد کشفیات کشور مربوط به استان سیستان و بلوچستان 
است و کرمان با ۲ هزار و ۷۷۳ کیلوگرم، خراسان جنوبی با ۲ 
هزار و ۷۱۳ کیلوگرم، هرمزگان با هزارو ۲۲۲ کیلوگرم، فارس 
با هزار و ۱۸۷ کیلوگرم و یزد با  هزار و ۸۳ کیلوگرم به ترتیب 

در رتبه های بعدی قرار دارند.
معاون دبیرکل ستاد افزود: سهم کشفیات ۵ استان اولویت 
کرمان،  بلوچستان،  و  سیستان  یعنی  مقابله  حوزه  دار 
هرمزگان، بوشهر و خراسان جنوبی از کشفیات کشور در 

هفته مذکور ۵۶ درصد از کشفیات کشور است.
اصلانی یادآور شد: طی این مدت ۳۹۰ دستگاه خودرو و 
۱۴ قبضه سلاح توقیف شد. ۶۴ درصد کشفیات با اقدامات 

اطلاعاتی و ۳۵ درصد انتظامی بوده است.

خبر اول

در هفته گذشته؛

کشف بیش از ۱۸ تن موادمخدر در کشور 

طنز مکتوب

دولت

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 
شهید محمدرضا شفیعی  را گرامی می دارد

272 هزار و 535 نفر از مبتلایان کرونا بهبود یافتند

پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت  سخنگوی 
گفت: در ۲۴ ساعت گذشته ۲۱۲ نفر در کشور بر اثر کرونا 
جان خود را از دست دادند. هیچ نقطه ای از کشور عاری 
از کرونا نیست و ۱۷۰ شهر در وضعیت قرمز و ۱۰۱ شهر 
در وضعیت هشدار هستند و تاکنون 272 هزار و 535 
نفر از بیماران مبتلا به کرونا، بهبود یافته و از بیمارستان 

ها ترخیص شده اند.
آمار  آخرین  درباره  گذشته  روز  لاری  سادات  سیما 
مبتلایان قطعی به ویروس کرونا در کشور و موارد فوت 
ناشی از این ویروس بیان کرد: تا دیروز و بر اساس 
معیارهای قطعی تشخیصی، دو هزار و ۷۵۱ بیمار جدید 
مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد که هزار و ۵۶۰ 
مورد بستری شدند. با این حساب، مجموع بیماران 

کووید۱۹ در کشور به ۳۱۴ هزار و ۷۸۶ رسید.
وی ادامه داد: متاسفانه در طول ۲۴ ساعت گذشته، ۲۱۲ 
بیمار کووید ۱۹ جان خود را از دست دادند و مجموع جان 
باختگان این بیماری تاکنون به ۱۷ هزار و ۶۱۷ نفر رسید.
معاون وزیر بهداشت گفت: خوشبختانه تاکنون ۲۷۲ 
هزار و ۵۳۵ نفر از بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان ها 

ترخیص شده اند. همچنین ۴۱۳۲ نفر از بیماران مبتلا به 
کووید۱۹ در وضعیت شدید این بیماری تحت مراقبت 

قرار دارند.
تاکنون دو میلیون و ۵۶۰ هزار و ۳۷۴  لاری گفت: 

آزمایش تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است.
و  قرمز  اعلام وضعیت  با  بهداشت  وزارت  سخنگوی 
هشدار در ۲۵ استان افزود: استان های مازندران، تهران، 
گلستان، خراسان شمالی، اردبیل، اصفهان، البرز، خراسان 
رضوی، کرمان، سمنان، آذربایجان شرقی، مرکزی، یزد و 
گیلان در وضعیت قرمز قرار دارند. همچنین استانهای 
فارس، ایلام، لرستان، هرمزگان، زنجان، قزوین، آذربایجان 
غربی، بوشهر، همدان، قم، چهارمحال و بختیاری و 
کهگیلویه و بویراحمد هم در وضعیت هشدار قرار دارند.

وی ادامه داد: استان گیلان که هم اکنون در وضعیت 
قرمز است. اسفند سال ۹۸ نیز یک خیز شدید بیماری 
کووید۱۹ را سپری کرد. از اوایل فروردین و سیرنزولی این 
بیماری در گیلان مشاهده شد اما از تیر ماه دوباره شاهد 
افزایش موارد بیماری در اغلب شهرهای این استان 
هستیم به طوری که هم اکنون پنج شهرستان این 

استان در وضعیت قرمز و چهار شهرستان در وضعیت 
ابتلا به خصوص در شهرهای  هشدار است و شیب 
ورودی و مسافرخیز گیلان مثل رشد، آستارا، لنگرود، 

رودسر و لاهیجان تندتر است.
لاری گفت: ۲۰ تا ۳۰ درصد موارد ابتلا و بستری در 
این  به  ورودی  مسافران  به  مربوط  گیلان  استان 
استان است بنابراین از مردم می خواهیم از سفر به 
این استان به خصوص در روزهای پیش رو خودداری 
کنند. میزان استفاده مردم از ماسک در استان گیلان 
نیز حدود ۶۲ درصد است و از مردم این استان می 
خواهیم با استفاده بیشتر از ماسک اجازه ندهند تجربه 

تلخ اسفند تکرار شود.
در  قزوین  استان  افزود:  بهداشت  وزارت  سخنگوی 
نیز شیب  استان  این  در  اما  است  وضعیت هشدار 
صعودی و افزایش موارد بستری و ابتلا به کووید۱۹ را 
شاهد هستیم به طوری که موارد بستری و ابتلا به این 
بیماری در ۶ هفته گذشته در این استان ۲۰ درصد بیشتر 
شده و دو شهرستان در وضعیت قرمز و سه شهرستان در 
وضعیت هشدار هستند. روند موارد بستری نیز در برخی 
شهرهای این استان مانند قزوین، بوئین زهرا و تاکستان 
شیب تندتری  دارد. امیدواریم با همکاری مردم و در 
رعایت اصول بهداشتی وضعیت شیوع این بیماری در 
استان قزوین بهتر شود و این استان به وضعیت قرمز 

دچار نشود.
وی گفت: هم اکنون ۱۷۰ شهر کشور در وضعیت قرمز و 
۱۰۱ شهر در وضعیت هشدار هستند. اعلام قرمز و هشدار 
در استانها به معنای این نیست که در بقیه شهرها فقدان 
بیماری را داریم. هیچ شهری در کشور عاری از کرونا 
نیست و تمام مناطق کشور آلوده هستند. امیدواریم 
همه مردم با رعایت سه اصل فاصله گذاری  ۱.۵ تا دو 
متر، شستن مداوم دست و استفاده از ماسک کمک 

کنند تا زنجیره انتقال ویروس کرونا را شکست دهیم.

کرونا در ایران

سعید  شفیعیان

 نویسنده
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به سعادتمند باید افتخار کرد؛

احمد سعادتمند، تومنی هفت صنار
 فرق دارد

»مسعود  ریاست  دوران  در 
سلطانی فر« در وزارت ورزش، 
اهدای  برای  عجیبی  رقابت 
ناکارآمد  افراد  به  مسئولیت 
و نالایق در باشگاه استقلال 
است،  آمده  وجود  به  تهران 
انتصابات  از  را  موضوع  این 
کادر  برای  ورزش  وزارت 
مدیریتی باشگاه می توان به سادگی متوجه شد، امثال فتحی، 
افشارزاده و افتخاری، دستپخت افتضاح وزارت ورزش برای 
مدیریت باشگاه استقلال بود، که به واقع چندین سال این 

باشگاه را از دوران حرفه ای خود عقب انداخت.
بارها و بارها درخصوص تمایلات رنگی وزارت ورزش صحبت 
هایی شد و نیازی هم به توضیح اضافه هم ندارد، عملکرد 
وزارت ورزش در این دو باشگاه می تواند پاسخ درخوری به 
انتصابات  تائید یا رد این مبحث پرحاشیه باشد. برخلاف 
باشگاه  در  اخیر،  چندسال  وزارت  ضعیف  بسیار  مدیریتی 
استقلال، مثل اینکه احمد سعادتمند گزینه بهتری نسبت به 
مدیران گذشته باشگاه است. مهم ترین شاخصه ای که احمد 
سعادمتند را متفاوت تر از مدیران قبلی نشان داده است، اقدام 

به حرفه ای کردن باشگاه استقلال است.
حرفه ای گری در فوتبال ایران فقط در مقوله اسمی است و به 
واقع هیچ تیم حرفه ای از نظر امکاناتی و ساختاری در فوتبال 
ایران وجود ندارد. عملکرد درخشان سعادتمند برای درآمدزایی 
در استقلال بسیار قابل قبول بوده است، مدیرعامل استقلال، 
ابتدا در بحث تبلیغات )از خوراکی تا وسایل مختلف مزین 
شده به لوگو استقلال( ایده های جدیدی را به باشگاه آورد، 
با آنکه در ابتدا خیلی های این مسائل را به سخره گرفتند اما 
بعدتر از همین ایده تقلید هم کردند. سعادتمند با برند بزرگ 
تهیه البسه و پوشاک هم قرارداد هایی امضا کرد تا تمامی 
پوشاک باشگاه استقلال را در فصل های آتی تامین کند و مبلغ 
قابل توجهی هم در باشگاه کسب درآمد کند، از دیگر اقدامات 
مثبت احمد سعادتمند، انجام کارهای ابتدایی برای بنای تالار 
افتخارات باشگاه استقلال و جمع آوری تعداد زیادی از جام 
های باشگاه که مدتی طولانی شرایطی نامعلوم داشتند، دیگر 
اقدام سعادتمند بازگردانی زمین مرغوبکار به باشگاه استقلال 
بود، با آنکه که بسیاری از اموال باشگاه استقلال هنوز هم 
مالکیت مشخصی ندارد، اما مدیران قبلی در همین اقدام هم 
ناتوان بودند. از گرفتن زمین تمرین مناسب تا فراهم کردن 
باشگاه بدنسازی برای بازیکنان، تا پرداخت بخشی از طلب 
انباشته شده کادر فنی و بازیکنان، اقدامات مثبتی بود که 

سعادتمند انجام داد.
این اقدامات سعادتمند، شروعی قدرتمند و  امیدوار کننده برای 
مدیری بود که در ابتدا هواداران استقلال نگاه مثبتی به او 
نداشتند، اما سعادمتند تا به اینجای کاری نشان داد با مدیران 
قبلی تومنی هفت صنار فرق دارد، اما این پایان کار مدیر موفق 
این روزهای استقلال نخواهد بود، تمدید قرارداد با ستاره های 
استقلال، خرید چند بازیکن اسمی و بستن تیمی قدرتمند برای 
فصل آینده و سر و سامان دادن به وضعیت طلبکارانی چون 

شفر می تواند مهر موفقیت کارنامه احمد سعادتمند باشد.

دوستانی که در مسابقات دوومیدانی ماده سرعت شرکت 
کرده اند پس از تماشای ویدئوی مسابقات دوومیدانی آزاد 
ترکیه به اعجوبه ای به نام »فرزانه فصیحی« ایمان می 
آورند. او در این مسافت 60 متری حداقل 3 متر زودتر از 
رقبا به خط پایان می رسد. واقعا عجیب است که فدراسیون 
دوومیدانی روی یک ورزشکاری که 25 سال سرمایه مملکت 
را برده چون یک مدال گرفته آویزان هستند ولی از این 
استعداد غافلند. شک نکنید فصیحی همین الان از اروپا 
چند دعوتنامه دارد... چقدر استعداد مثل فصیحی زیر سایه 

یک مدال المپیک سوختند؟
بانوان  دوومیدانی  بولت  اوسین  باید  را  فصیحی  فرزانه 
دانست. او زمینه بزرگ شدن در دوومیدانی را دارد و اکنون 
بر عهده کارشناسان و مسئولان دوومیدانی است که ابزار و 

امکانات لازم را در اختیار این غزال تیز پا قرار دهند.
آخرین مسابقه ای که »دختر باد« -لقبی که رسانه های 
خارجی به وی داده اند- شرکت کرد در مسابقات جایزه بزرگ 
استانبول در بهمن ماه گذشته بود. در خط استارت دوربین 
تلویزیون ترکیه روی دختران بلند قامت و مو رنگی و بلوند 
روس و ترک فوکوس کرد و خیلی زود از سیمای فرزانه ایران 
گذشت شاید کارشناس برنامه فکر نمی کرد این دختر آرام و 
محجوب و محجبه ایرانی مثل غزال نیز پا آن 60 متر را روی 
زمین و هوا چنان بپیماید که در پایان خط همه نامداران 
دونده دور او حلقه بزنند و از فرزانه خانم تقاضا کنند اجازه 

بدهد با او عکس بگیرند.
فصیحی که از یک خانواده ورزشی و اصیل اصفهانی است 
یقینا اگر وزارت ورزش و ستاد استعدادیابی این وزارت به 

خوبی حمایتش کنند و  برایش برنامه ریزی کند می توانیم 
امیدوار به کسب سهمیه در المپیک و کسب مدال در بازی 
های آسیایی 2022 هم باشیم. افسوس که دوومیدانی که 
فدراسیون مادر نام گرفته بی صاحب است و سئول نشینان 
به جای سر و سامان دادن به این فدراسیون بزرگ و مهم 
دنبال مهره چینی دوستان خود در این فدراسیون ها هستند. 
استعداد فوق العاده این دختر باد ما را به یاد اقتدار اوسین 
بولت جامایکایی می اندازد که در 5 متر آخر بر می گشت و 

با رقبایش احوالپرسی می کرد.
در مسابقه ای که از فرزانه فصیحی در استانبول دیدیم او 
در مسافت 60 متر که معمولا نفر اول صدم ثانیه زودتر از 
بقیه به خط پایان می رسد دیدیم که فصیحی حد اقل سه 
متر پیشتر از سایرین است آن هم با آن وضع ظاهری و 
حجاب که وی را متفاوت از سایر دختران دونده کرده بود. 
او در این مسابقات با ۷ ثانیه و ۲۵ صدم نفر اول شد. رکورد 
قبلی او که در مسابقات آزاد صربستان با زمان ۷ ثانیه و 
۲۹ صدم ثبت شد، مجوز حضور او در مسابقات دوومیدانی 
قهرمانی جهان نیز بود. فرزانه فصیحی در حال حاضر عضو 
تیم پارتیزان بلگراد در کشور صربستان است. این دونده 

پیش از رفتن از ایران، در رقابت های قهرمانی باشگاه های 
ایران در تیم »سپاهان« حضور داشت و به عنوان یکی از 
انتخاب شد.  داخلی  مسابقات  ورزشکاران  امتیازترین  پر 
مسابقات استانبول رکورد دو ۶۰ متر ایران را دوباره شکست. 
۷ ثانیه و ۲۵ صدم. متاسفانه بار اول که این شیردختر 
ایرانی رکورد زد، عرب -سرپرست فدراسیون دوومیدانی- به 
ترکیه نامه زد و خواهان صحت و سقم ثبت رکورد فصیحی 
شد! کجا می توان این موضوع را هضم کرد و به چه کسی 
باید گلایه برد؟! این هم از هنرمندی ماست! وقتی با وجود 
این همه مدیران زبده و کاربلد در خود دوومیدانی و ورزش 
چنین افرادی را به سرپرستی فدراسیون پایه و مادر انتخاب 
می کنیم نتیجه اش همین می شود که به جای تشویق یک 
قهرمان خوش آتیه از کشور میزبان خواستار راستی آزمایی 
از یکی از بهترین استعدادهای حال حاضر ایران و آینده 
دار جهان می شویم! مدیران بی هنر اینجاها خود را نشان 
می دهند که به جای پرورش این استعدادها به فکر سفر و 
میز و مقام هستند این می شود که این مدیران بی هنر فریاد 
می زنند ما در فلان رشته ها استعداد نداریم. باید برعکس 
نوشت که اتفاقا استعداد داریم ولی مدیر با لیاقت نداریم...

یادداشت

استعداد داریم ولی...

فرزانه فصیحی؛ دختر باد یا اوسین بولت بانوان

دریچه

اجتماعی

»رئیس شورای شهر کرج« تاکید کرد:

تامین کمبود آب کرج از سدها 

رئیس شورای اسلامی شهر کرج از شرکت های آب 
البرز خواست کمبود آب  منطقه ای و آبفای استان 
آشامیدنی کلانشهر کرج را از محل سدهای امیرکبیر و 

طالقان تامین کنند.
به گزارش »دنیای هوادار«، اکبر سیلم نژاد روز گذشته 
به خبرنگاران گفت: در این روزها شاهد قطعی آب در 
مناطقی از کرج و استان البرز هستیم که انتظار می 
رود دستگاه های اجرایی متولی با احداث تصفیه خانه 
های جدید ، این کمبود را از آب سدهای کرج و طالقان 

برطرف نمایند.
وی تاکید کرد که با توجه به محدودیت منابع آبی 
استان البرز ، روان آبها پساب ها برای مصارف فضاهای 
سبز مورد استفاده قرار گیرد و آب آشامیدنی به مصارف 

مردم برسد.
رئیس شورای اسلامی شهر کرج با بیان اینکه افت 
تبدیل  جدید  معضلی  به  آب  مکرر  قطعی  و  شدید 
شده است، خواستار توسعه ظرفیت و احداث تصفیه 
خانه های جدید به منظور افزایش حق آبه از سدهای 

امیرکبیر و طالقان شد.
سلیم نژاد افزود: کنترل و مهار روان آبها، استفاده از آب 
خاکستری و آب باران برای مصارف غیر شرب و اجرای 
آمایش سرزمین از راهکارهای مدیریت منابع آبی است 
که عملیاتی شدن آن ها را باید از نهادهای مربوطه 

مطالبه گری کرد.
وی از مردم خواست  با توجه به قرار گرفتن در فصل 
تنش آبی  مسیر صرفه جویی و استفاده بهینه از آب 

را در پیش بگیرند.
تعویض  گفت:  کرج  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
تجهیزات قدیمی و فرسودگی زدایی از شبکه آبرسانی، 
آبهای  منابع  تقویت  آبی،  منابع  یکپارچه  مدیریت 
زیرزمینی، تقویت طرح های آبخیزداری و الزام نهادها 
به استفاده از آب های خاکستری در مصارف غیرشرب 
موضوعاتی  سبز  فضای  و  درختان  آبیاری  ویژه  به 
هستند که شاید در نگاه نخست بدیهی به نظر برسند 
اما متاسفانه کم توجهی به این موارد شرایط کنونی را 

رقم زده است.
مطالبه جدی  کرد:  نشان  خاطر  پایان  در  نژاد  سلیم 
ای  منطقه  آب  از شرکت  کرج  اسلامی شهر  شورای 
و آبفای استان اقدامات عملی برای توسعه ظرفیت 
بستر  تا  است  جدید  های  خانه  تصفیه  احداث  و 
تخصیص حق آبه بیشتر از سدهای امیرکبیر و طالقان 
فراهم شود و در این راستا آمادگی هرگونه مشارکت 

برای گذر از شرایط تنش آبی وجود دارد.

نرخ مشارکت اقتصادی بانوان در گیلان بالاتر از میانگین کشوری است
مدیرکل دفتر امور بانوان و استانداری گیلان با اشاره به پیشینه غنی حضور زنان گیلانی در عرصه های اجتماعی، اقتصادی و 
فرهنگی گفت: بر اساس سرشماری سال ۹۵ میانگین نرخ مشارکت اقتصادی در کشور ۱۴.۹ درصد و در گیلان ۱۸ درصد است. 

»البرز« چه خبر؟

محمدرضا ولی زاده

  خبرنگار

سیدفرشاد فیض آبادی

 خبرنگار
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شهری »اميرعباس هويدا« پس از 13 سال نخست وزيری جايش را به دوستش جمشيد 
آموزگار داد و خود بعدا وزير دربار شد.

در چنین روزی !

موافقت مشروط وزارت بهداشت؛

ماسک نزنید جریمه می شوید!؟

معاون کل وزارت بهداشت با بیان اینکه این وزارتخانه 
موافق  زنند،  نمی  ماسک  که  افرادی  از  اخذ جریمه  با 
است، گفت: البته حتما باید افرادی که برای تهیه ماسک 
محدودیت مالی دارند، از قاعده اخذ جریمه مستثنی شوند.
به گزارش »دنیای هوادار«، ایرج حریرچی درباره برخی 
پیشنهادات مبنی بر اخذ جریمه از افرادی که از ماسک 
خوشبختانه  حاضر  حال  در  گفت:  نمی کنند،  استفاده 
و طبقات  استفاده می کنند  از ماسک  اکثریت جامعه 
باید توجه کرد که  البته  مختلف هم ماسک می زنند. 
ماسک  کرونایی  شرایط  این  در  که  افرادی  از  تعدادی 
اینکه استطاعت مالی داشته و می توانند  با  نمی زنند، 
ماسک تهیه کنند، اما باز هم از ماسک استفاده نمی کنند.
وی افزود: قاعدتا استفاده از روش های بازدارنده در این 
زمینه کمک کننده خواهد بود. البته تا کنون با همکاری 
مردم استفاده از ماسک نسبت به گذشته تا حد زیادی 
اما  برابر شده است،  یافته است و حتی چند  افزایش 
همچنان این میزان کافی نیست. قاعدتا باید از روش های 
بازدارنده استفاده کرد که یکی از این روش ها اخذ جریمه 
از افرادی است که ماسک نمی زنند که می تواند کمک 
کننده باشد. البته قاعدتا و حتما باید افرادی که برای 
تهیه ماسک محدودیت مالی دارند،  از قاعده اخذ جریمه 

مستثنی شوند.
در  حاضر  حال  در  گفت:  بهداشت  وزارت  کل  معاون 
استفاده  ماسک  از  افراد  درصد  بالای ۷۰  سطح شهرها 
می کنند و حتی در برخی مناطق این میزان به ۸۰ درصد 
هم رسیده است. در عین حال مهم است که در معابر 
عمومی، محل های اداری و محل مراجعات مردم روستاها، 
شهرهای کوچک، کارگاه های صنعتی و... نیز این موضوع 

رعایت شود.
وی با بیان اینکه بنابراین با روش اخذ جریمه مالی از 
افرادی که در محیط های عمومی و در سطح جامعه  
ماسک نمی زنند، موافق هستیم، گفت: یک عامل بازدارنده 
مانند جریمه که در بسیاری از کشورهای دنیا استفاده 
می شود، قاعدتا به افزایش استفاده از ماسک کمک قابل 

توجهی خواهد کرد.
حریرچی در ادامه با اشاره به وضعیت توزیع ماسک در 
داروخانه ها نیز گفت: طبق مصوبه ستاد ملی کرونا تأمین 
ماسک و نظارت بر توزیع آن بر عهده وزارت صمت است.  
واقعا تعداد کمی ماسک در بین داروخانه های توزیع شده 
است و باید حتما ماسک بیشتری در بین داروخانه ها 
توزیع شود. به هر حال داروخانه ها باید به عنوان مرجع 

اصلی تامین ماسک شناخته شده و اقدام کنند.

مرگ 697 هزار و 189 نفر در جهان به دلیل ابتلا به کرونا

در ادامه نیز آمار و ارقامی از شمار مبتلایان و قربانیان کرونا 
ویروس در جهان بیان می شود که لزوم پیگیریِ جدی تر 

اقدامات پیشگیرانه را در کشورمان مشخص می کند.
مبتلایان  است که شمار  آن  از  آمارها حاکی  تازه ترین 
کروناویروس جدید در جهان تاکنون به ۱۸ میلیون و ۴۴۴ 
هزار و ۶۴۲ نفر رسیده و مرگ ۶۹۷ هزار و ۱۸۹ نفر در اثر 

این بیماری نیز تأیید شده است.
روند افزایش آمار مبتلایان به بیماری کووید-۱۹ که تاکنون 
در ۲۱۳ کشور و منطقه در جهان شیوع یافته، ادامه دارد و 

این بیماری همچنان در دنیا قربانی می گیرد.
تعداد  »ورلدامُتر«،  اطلاع رسانی  پایگاه  گزارش  بر  بنا 
مبتلایان و قربانیان این بیماری در کشورهایی که بنا بر 
گزارش های رسمی بالاترین آمارها را داشته اند تا صبح 

سه شنبه( به ترتیب به شرح زیر است:
 ۱. آمریکا چهار میلیون و ۸۶۲ هزار و ۱۷۴ مبتلا، ۱۵۸ 

هزار و ۹۲۹ قربانی
 ۲. برزیل دو میلیون و ۷۵۱ هزار و ۶۶۵ مبتلا، ۹۴ هزار 

و ۷۰۲ قربانی
 ۳. هند یک میلیون و ۸۵۵ هزار و ۳۳۱ مبتلا،  ۳۸ هزار 

و ۹۷۱ قربانی
 ۴. روسیه ۸۵۶ هزار و ۲۶۴ مبتلا،  ۱۴ هزار و ۲۰۷ قربانی
 ۵. آفریقای جنوبی ۵۱۶ هزار و ۸۶۲ مبتلا، ۸۵۳۹ قربانی
 ۶. مکزیک ۴۴۳ هزار و ۸۱۳ مبتلا، ۴۸ هزار و ۱۲ قربانی

 ۷. پرو ۴۳۳ هزار و ۱۰۰ مبتلا، ۱۹ هزار و ۸۱۱ قربانی
۸. شیلی ۳۶۱ هزار و ۴۹۳ مبتلا، ۹۷۰۷ قربانی

۹. اسپانیا ۳۴۴ هزار و ۱۳۴ مبتلا، ۲۸ هزار و ۴۷۲ قربانی
۱۰. کلمبیا ۳۲۷ هزار و ۸۵۰ مبتلا، ۱۱ هزار و ۱۷ قربانی

سپس کشورهای ایران با ۳۱۲ هزار و ۳۵ مبتلا، انگلیس 
با ۳۰۵ هزار و ۶۲۳ مبتلا، عربستان سعودی با ۲۸۰ هزار و 
۹۳ مبتلا، پاکستان با ۲۸۰ هزار و ۲۹ مبتلا، ایتالیا با ۲۴۸ 
هزار و ۲۲۹ مبتلا، بنگلادش با ۲۴۲ هزار و ۱۰۲ مبتلا، 
ترکیه با ۲۳۳ هزار و ۸۵۱ مبتلا، آلمان با ۲۱۲ هزار و ۳۲۰ 
هزار مبتلا، آرژانتین با ۲۰۶ هزار و ۷۴۳ مبتلا، فرانسه با 
۱۹۱ هزار و ۲۹۵ مبتلا، عراق با ۱۳۱ هزار و ۸۸۶ مبتلا، 
کانادا با ۱۱۷ هزار و ۳۱ مبتلا، اندونزی با ۱۱۳ هزار و ۱۳۴ 
مبتلا، قطر با ۱۱۱ هزار و ۳۲۲ مبتلا، فیلیپین با ۱۰۶ هزار 
و ۳۳۰ مبتلا تاکنون بیش از ۱۰۰ هزار مبتلا به کرونا را 

گزارش داده اند.

مدیریت شهریگزارش

»زارع« تاكید كرد؛

لزوم حمایتِ بیشتر تشکل های مردم نهاد در زمان کرونا 

هر ۲۴ روز؛

تهرانی ها به اندازه وزن برج میلاد زباله تولید می کنند

رئیس کمیسیون تلفیق شورای اسلامی شهر کرج: تشکل های 
مردم نهاد گرچه همواره باید مورد حمایت قرار گیرند تا فعالیت 
های ماندگار آن ها در طول سالیان برای شهر و شهروندان به 
یادگار بماند اما توجه به مشکلات و نیازهای آن ها در زمان 

شیوع کرونا ضرورت بیشتری دارد.
به گزارش »دنیای هوادار«، عباس زارع طی سخنانی در سی و 
نهمین جلسه کمیسیون فرهنگی شورای اسلامی شهر کرج از 
بنیان گذاری خانه هنرمندان به عنوان دستاوردی بزرگ یاد کرد 
که تا سال های طولانی به عنوان افتخاری ماندگار در تاریخ شهر 
ثبت خواهد شد و افزود: این اقدام ریل گذاری مناسبی برای 
انسجام بخشی به فعالیت هنرمندان و برخورداری از یک تشکل 
صنفی قدرتمند به منظور مطالبه گری دغدغه ها و نیازهای این 

قشر بود که امیدواریم فعالیت آن تداوم داشته باشد.
او گفت: انتظار داریم سازمان فرهنگی، ورزشی شهرداری کرج با 
انجام برنامه ریزی در ابعاد مختلف هنری و فرهنگی و مذهبی 
به انجام کارهای کلان و زیرساختی همت گمارد و نیازهای 
واقعی و مغفول مانده شهر در این حوزه ها را رصد و برای رفع 
آن ها اقدامات عملی را در دستور کار خود قرار دهد، همچنین 
بهره گیری از مشارکت فعالان بخش خصوصی و تشکل های 

مردم نهاد می تواند بر غنای عملکرد ما بیفزاید.
زارع با اشاره به لایحه شهرداری کرج برای کمک مالی به تکمیل 
مصلی نمازجمعه مهرشهر، تصریح کرد: پیشنهاد بنده بازدید 
اعضای محترم کمیسیون فرهنگی از مراحل احداث این فضای 
فرهنگی و دینی است تا پس از گفتگو با متولیان پروژه و اطلاع 
از نیازها و مشکلات پیش رو بتوانیم حمایت شایسته ای از 

تکمیل مصلی داشته باشیم.
عضو شورای اسلامی شهر کرج در پایان بار دیگر بر حمایت 
مضاعف از تشکل های مردم نهاد و NGO های فعال شهر 
تاکید و تصریح کرد: در شرایط کنونی برخی از این تشکل ها 
قادر به پرداخت اجاره ماهانه محل استقرار خود نیستند از این 
رو به نظر می رسد برای کمک به استمرار فعالیت های مردم 
محور آن ها که به ثبات بیشتر محیط زیست و ترویج فرهنگ 
های خوب کمک می کند، باید برنامه ریزی و چاره اندیشی 

لازم را داشت.

معاون امور اجتماعی و فرهنگی سازمان مدیریت پسماند 
به دنبال آن طرح  از اجرای طرح کاپ و  شهرداری تهران 
موقت  سازی  ذخیره  مدیریت  و  جدید  مخازن  واگذاری 
پسماند به مبادی تولید و حذف تدریجی مخازن ۱۱۰۰ لیتری 

از سطح شهر تهران خبر داد.
به گزارش »دنیای هوادار«، نرگس رجایی با اشاره به دلایل 
اجرای طرح واگذاری مخازن جدید و حذف تدریجی مخازن 
۱۱۰۰ لیتری از سطح شهر گفت: روزانه در کشور حدود ۵۸ هزار 
تن پسماند تولید می شود؛ این بدان معنی است که ایرانی ها 
هر سه روز یک بار به انداره وزن برج میلاد پسماند تولید می 
کنند. در تهران هم به طور متوسط روزانه حدود شش ۱۵۰۰ 
تن پسماند تولید می شود و این یعنی تهرانی ها در ۲۴ روز 

به اندازه وزن این سازه عظیم الجثه پسماند تولید می کنند.
او با بیان اینکه در برآوردی دیگر می توان گفت تهرانی ها 
روزانه به اندازه وزن ۳۸ هواپیمای بوئینگ ۷۴۷ )بدون بار 
و مسافر( پسماند تولید می کنند، ادامه داد: واقعیت این 
است که مجتمع پردازش و دفع آرادکوه برای مدت نیم قرن 

محل دفن پسماندهای شهر تهران و حتی برخی از شهرها 
و روستاهای اطراف بوده است. با توجه به شرایط فعلی 
و محدودیت زمین باقی مانده تنها در صورت احداث مرکز 
دفن جدید می توان به دفن پسماندها طی ۱۰ الی ۱۵ سال 
آینده امیدوار بود. در غیر این صورت و با ادامه روند فعلی 
تنها برای چند سال آتی امکان دریافت پسماندها در این 

مجتمع وجود دارد.
او با تاکید بر ضرورت تدبیر برای ساماندهی مشکل زباله در 
تهران، به روش های مدیریت پسماند در دهه های گذشته 
پرداخت و عنوان کرد: طرح مکانیزاسیون خدمات شهری در 
اواخر دهه ۷۰ و اوایل دهه ۸۰ به صورت پایلوت در چند 
منطقه از تهران به مرحله اجرا درآمد و در نهایت در اواسط 
این دهه در کل شهر تهران فراگیر شد. در قالب این طرح 
مخازن ۱۱۰۰ لیتری مشکی رنگ در معابر مختلف شهر نصب 
شدند و به تدریج به عنوان محلی برای ذخیره سازی موقت 
شهروندان  میان  در  خانوارها  پسماند  حاوی  های  کیسه 

معرفی شدند.

محیط زیست
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فرهنگی

اداره كل نوسازی ،توسعه و تجهیز مدارس استان البرز در نظردارد به استناد قانون برگزاری مناقصات و آئین نامه  های اجرایی آن ، مناقصات عمومی ذیل با مشخصات مندرج در اسناد مناقصه را 
بصورت قرارداد سرجمع )مطابق فهرست بهاء پایه سال 99 ( از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید، بدین منظور از مناقصه گران دارای گواهینامه صلاحیت معتبر پیمانكاری 
در رشته ابنیه و ظرفیت كاری مجاز واجد شرایط که صلاحیت و سوابق اجرایی و تخصصی موضوع را دارا می باشند دعوت می نماید  جهت کلیه مراحل برگزاری مناقصات به درگاه سامانه تدارکات 

الکترونیکی دولت )ستاد ایران( به آدرس www.setadiran.ir مراجعه نمایند . تاریخ انتشار فراخوان در سامانه تاریخ  1399/05/20 می باشد .
اخرین مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سامانه :  ساعت 14 مورخه 1399/05/22

آخرین مهلت زمانی ارائه پیشنهاد  :  ساعت 14 مورخه 1399/06/03
گشایش  پاکات مناقصه : ساعت 10 مورخه  1399/06/04 می باشد.

مبلغ تضمین شركت در فرایند ارجاع کار : مطابق مبلغ ذكر شده فوق كه به صورت اصل فیش واریز وجه نقد به حساب سپرده بانکی اداره کل، ضمانتنامه بانکی به نفع کارفرما ، اوراق مشاركت بی نام و 
یا یکی از صورتهای  مشروحه  براساس بخشنامه شماره 123402/ت 50659 ه تاریخ 09/22/ 94 تصویب نامه هیئت وزیران است که باید همراه با اسناد مناقصه ضمن بارگذاری در سامانه درپاکت ))الف(( 

بصورت فیزیکی به دستگاه مناقصه گزار تسلیم شود.
شرایط شرکت در مناقصه:

1- درج آگهی جهت اطلاع بوده و هیچگونه تعهدی را برای دستگاه مناقصه گزار ایجاد نمی کند و همچنین کارفرما مختار به لغو یا تمدید مناقصات می باشد.
2- سایر جزئیات و شرایط در اسناد مناقصه درج شده است.

3- این آگهی در سایت پایگاه ملی مناقصات به نشانی http://iets.mporg.ir قابل رویت می باشد.
4- با توجه به محدودیت زمانی و همچنین پراكندگی جغرافیایی، در صورت برنده شدن هر شركت در بیش از یك ردیف پروژه، كارفرما مختار است به هر شركت حداكثر یك ردیف پروژه ارجاع دهد.

اطلاعات تماس اداره کل نوسازی، توسعه وتجهیزمدارس استان البرز جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکتهای الف :
شناسه آگهی  928459آدرس: كرج ،عظیمیه،  بلوار اقاقیا ،ضلع شمال میدان بعثت،خیابان سرو ، کدپستی : 75611-31558 تلفن : 32518802   فاکس : 32531662

آگهی تجدید مناقصه عمومی یک مرحله ای شماره 99/7 و مناقصه عمومی یک مرحله ای شماره 99/8 - نوبت اول

عنوان پروژهردیف
محل 
اجرا

نوع 
مبلغ برآورد  )ريال(محل تامين اعتبارقرارداد

مبلغ تضمين شركت در 
فرآیند ارجاع کار )ريال(

تجدید مناقصه عمومی یک مرحله ای 1
سرجمعاشتهاردتکمیل سالن شهدای دانش آموز

پرداخت تمام و یا بخشی از مبلغ مناقصه از محل اسناد خزانه 
اسلامی خواهد بود. با عنوان طرح تکمیل و تجهیز فضاهای آموزشی 

ملی استانی به شماره طرح 1801015017
10/143/569/754508/000/000

تجدید مناقصه عمومی یک مرحله ای 2
سرجمعاشتهاردتکمیل سالن روستای مرادتپه

پرداخت تمام و یا بخشی از مبلغ مناقصه از محل اسناد خزانه 
اسلامی خواهد بود. با عنوان طرح تکمیل و تجهیز فضاهای آموزشی 

ملی استانی به شماره طرح 1801015017
9/173/517/541459/000/000

مناقصه عمومی یک مرحله ای تکمیل 3
سرجمعفردیسمدرسه آیت الله سعیدی

پرداخت تمام و یا بخشی از مبلغ مناقصه از محل اسناد خزانه 
اسلامی خواهد بود. با عنوان طرح تخریب و بازسازی مدارس غیر 

استاندارد به شماره طرح 1801015003
23/544/805/1751/178/000/000

دی کاپریو با اپل قرارداد چندساله امضا کرد

شرکت لئوناردو دی کاپریو با عقد یک قرارداد چند ساله با 
اپل، برای این کمپانی برنامه های تلویزیونی تولید می کند.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ورایتی، اپل قراردادی 
با »اپین وی« کمپانی تولید محصولات سینمایی متعلق 

به لئوناردو دی کاپریو منعقد کرد.
بر مبنای این قرارداد چند ساله »اپین وی« برنامه های 
تلویزیونی برای اپل تولید می کند. این کمپانی همین حالا 
هم قرارداد تولید ۲ پروژه را با اپل در دست اجرا دارد که 
یکی از آنها تولید »قاتلان ماه کامل« به کارگردانی مارتین 
اسکورسیزی با بازی دی کاپریو و دیگری سریال تریلر 
»دختران درخشان« است که دی کاپریو تهیه کننده اجرایی 

آن است و الیزابت ماس در آن نقش آفرینی می کند.
»اپین وی« پیشتر نیز تولید فیلم های دی کاپریو را انجام 
داده که »بازگشته از گور«، »گرگ وال استریت«، »هوانورد« 

و »شاتر آیلند« از آن جمله آن ها هستند.
این کمپانی تولیدات دیگری هم داشته که تولید فیلم های 
بلندی چون »شب عید« جورج کلونی از جمله آن هاست. 
تولید مستندهایی چون »ویرونگا«، »دریای سایه ها«، »یخ 
بر آتش« و »و ما سبز می شویم« هم از محصولات همین 

کمپانی هستند.
تولید  تازگی  به  وی«  »اپین  نیز  تلویزیونی  بخش  در 
سریال های تاریخی »گرنت« و »چیزهای درست« را برای 

دیزنی پلاس انجام داده است.
دی کاپریو جدیدترین چهره درجه یکی است که با اپل 
قرارداد تولید بسته است. اپرا وینفری، آلفونسو کوارون، 
و  البا  ادریس  لین،  جاستین  لوییس-دریفوس،  جولیا 
کری ارین از دیگر چهره هایی هستند که پیشتر برای این 

سرویس مشغول تولید بوده اند.

فیلم کوتاهجهان سینما

اعضای هیات انتخاب نخستین جشنواره »سلفی ۲۰« معرفی شد

به کارگردانی »معصومه خزایی«؛
»مخاطب دوست داشتنی من« به لندن می رود

اعضای هیات انتخاب نخستین جشنواره فیلم کوتاه »سلفی 
۲۰« به دبیری مریم دوستی معرفی شدند.

به گزارش »دنیای هوادار«، محمدرضا عرب، مرضیه ریاحی، 
مرتضی خان محمد، مریم بحرالعلومی و پویا نبی مسئولیت 
انتخاب نخستین جشنواره فیلم کوتاه »سلفی ۲۰« را برعهده 

خواهند داشت.
جشنواره فیلم کوتاه »سلفی ۲۰« در اولین دوره برگزاری خود 
با موضوع کرونا و تاثیر آن بر شهر، جامعه، افراد و مناسبات، 
محیط زیست پاییز ۹۹ به صورت آنلاین برگزار می شود. این 

جشنواره شامل بخش های فیلم کوتاه داستانی، مستند، فیلم 
سلفی، فیلم با موضوع تقدیر از قهرمانان و شهدای سلامت، 
فیلم با موضوع ملی، بهترین فیلم از نگاه تماشاگران و جایزه 

ویژه هیات داوران به »یک نگاه خلاق« می شود.
آخرین مهلت ارسال اثر به این رویداد سینمایی به دبیری 
فراخوان  است.  شده  اعلام  ماه  شهریور   ۲۰ دوستی  مریم 
هاشور  سامانه  و  جشنواره  سایت  در  برگزاری  جزییات  و 
و     www.selfie۲۰shortfilmfestival.com نشانی  به 

http://hashure.com/  اعلام شده است.

فیلم کوتاه »مخاطب دوست داشتنی من« در جشنواره »سینه 
بوت« لندن به نمایش در می آید.

به گزارش سینماپرس، فیلم کوتاه »مخاطب دوست داشتنی 
من« به کارگردانی و تهیه کنندگی معصومه خزایی و نویسندگی 
سولماز اعتمادی در بخش رقابتی جشنواره بین اللملی »سینه 

بوت« cineBooth لندن روی پرده خواهد رفت.
معصومه خزایی که با پنجمین تجربه فیلمسازی اش در این 
جشنواره حضور دارد، دانش آموخته فیلمسازی و تدوین است.
این فیلم کوتاه اجتماعی روایت ساده ای از یک عشق در 
یک نگاه است که با پیچیدگی هایی غیر منتظره مواجه می 

شود و...
مرتضوی،  میلاد  طینت،  خوش  صفورا  فراهانی،  حمیدرضا 

امید گلپایگانی، نیلوفر کریمی، اسماعیل خزایی، محمد صدرا 
حسینی و علی شکرزاده بازیگران این اثر هستند.

سایر عوامل این فیلم عبارتند از مدیر برنامه ریزی و دستیار اول 
کارگردان: نگار پناهی، منشی صحنه: گل کوشان، مدیر تولید: 
مهدی شیردل، دستیار تهیه و تولید: مریم اصغری، مجری 
طرح: امارد فیلم، مدیر فیلمبرداری: عاطف امیری دستیار یک 
فیلمبردار: ستار گودرزی، دستیاران نور: آرا بگذر، مهدی رمضانی، 
صدابردار: جواد جهانگیری، طراح لباس و صحنه: معصومه 
خزائی، طراح گریم: سامان مه آبادی، مجری گریم: مهدیه 
یزدانی، تدوین: کاووس آقایی، دستیار لباس: زهرا گلپایگانی، 
مریم  روابط عمومی:  ازندریان ملایری،  امیرحسین  عکاس: 

رودبارانی، تدارکات: علی رضا مختاریان.



6
روزنامه

چهارشنبه 15 مرداد 99 -  شماره  539

ورزشی مرحله نهایی مسابقات انتخابی کاراته المپیک در پاریس برگزار می شود
فدراسیون جهانی کاراته اعلام کرد؛ مرحله نهایی رقابت های کسب سهمیه المپیک توکیو از ۲۱ خرداد ماه ۱۴۰۰ به میزبانی 

پاریس و طی سه روز پیگیری می شود تا تکلیف آخرین سهمیه ها بازیهای المپیک مشخص شود.

»زهرا خواجوی«:

شکستن ركورد كلین شیت نیازمند 
آمادگی بالاست

عضو تیم ملی فوتبال زنان گفت: ۹۵۳ دقیقه دروازه خود را  
در این فصل از لیگ برتر بسته نگه  داشتم. اگر فردی بخواهد 
رکوردم را بشکند باید برنامه ریزی قوی و از نظر روحی، روانی 

و جسمی در سطح فوق آماده باشد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، »زهرا خواجوی« روز 
گذشته با اعلام این مسئله عنوان کرد: در این فصل شاهد 
بازی های زیبایی بودیم و هر بار با گذشت زمان لیگ پویایی 
را تجربه می کنیم. بازیکنان خواهان پیشرفت بیشتر در لیگ 
برتر هستند. همچنین جدای از تمرین با تیم وچان کردستان، 
تمرینات شخصی هم انجام می دهم تا به پیشرفت بیشتری 
دست یابم. زیباترین بازی لیگ این فصل دیدار وچان و 

شهرداری بم بود و از کیفیت خیلی بالایی برخوردار بود.
وی افزود: لیگ فوتبال زنان سالم است و تبانی و مسایل دیگر 
در آن دیده نمی شود. همچنین نسبت به رشته های دیگر لیگ 
پویا، جذاب و با برنامه ای است و این امر باعث می شود برای 
جوانان و نوجوانان انگیزه  ایجاد شود تا سمت فوتبال بیایند. 
نقطه ضعف لیگ نبود پخش تلویزیونی و حامیان قوی  و نیز 
عدم تیم داری باشگاه هایی چون استقلال و پرسپولیس است.
ملی پوش فوتبال زنان گفت: پس از گذشت چهار ماه تکلیف 
لیگ برتر مشخص شد اما از سازمان لیگ خواهش می کنم تا 
هر چه زودتر تکلیف لیگ فصل بعد را مشخص کند تا بتوانیم 
برای قرارداد با باشگاه ها زودتر اقدام کنیم. زیرا نمی توانیم وارد 
مذاکره با باشگاه ها شویم. سازمان لیگ زنان به برنامه ریزی 
بهتر نیاز دارد، هر چند به آنان به دلیل شیوع بحران کرونا حق 
می دهیم زیرا کرونا فدراسیون فوتبال و خیلی از رشته های 

دیگر را از برنامه اصلی دور کرده است.
وی ادامه داد: وچان کردستان با وجود آنکه تازه تشکیل شده 
بود، با یک حامی دیگر وارد لیگ شد. بیشتر بازیکنانش از 
تیم های دیگر بودند اما باز هم  ثابت کرد اگر با همین روند 

ادامه دهد می تواند حتی به قهرمانی لیگ برسد.
یا  ماندن  برای  تصمیمی  هنوز  کرد:  خاطرنشان  خواجوی 
رفتن از وچان کردستان نگرفته ام چون هنوز تکلیف لیگ 
فصل آینده مشخص نشده است. جایی می مانم یا می روم 
تا به پیشرفت فوتبالم کمک کند. تاکنون از باشگاه های دیگر 
پیشنهاد داشتم اما وارد مذاکره با آنان نشدم تا تکلیف لیگ 

برتر زنان مشخص شود.
وی همچنین گفت: حدود یکسال است که خبری از اردوهای 
تیم ملی نیست. از نظر ما تیم ملی بزرگسال ویترین فوتبال 
زنان ایران است اما نمی دانم چرا فدراسیون در این مدت 

اردویی برای ملی پوشان نگذاشته است.
ملی پوش فوتبال زنان عنوان کرد: ۹۵۳ دقیقه دروازه خود را  
در این فصل بسته نگه  داشتم. این رکورد برای شکستن است. 
همانطور که رکورد یک دروازه بان دیگر را شکستم مطمینم 
که رکورد من هم شکسته خواهد شد. اگر کسی بخواهد 
رکورد من را بشکند باید برنامه ریزی قوی داشته باشد و از 

نظر روحی، روانی و جسمی در سطح فوق آماده خود باشد.

بانوان

پنهان  به گونه ای  اعلام نشدن و  درباره  امیر صدیقی   ...
کردن خبر دوپینگ دو ووشوکار ایران از سوی فدراسیون 
ووشو، اینگونه توجیه کرد:»از نظر من استفاده از لفظ پنهان 
 کاری برای این موضوع درست نیست. فدراسیون ووشوی 
جمهوری اسلامی ایران الزامی برای اعلام این اخبار نداشته 
است! و پروسه فدراسیون جهانی هم همیشه به همین 
شکل بوده است که چنین اخباری را از طریق سایت رسمی 

خود اعلام می کند.«
می توان  مورد  این  در  که  سازمان هایی  و  افراد  دیگر  از 
انتقاداتی را به آن ها وارد کرد، ستاد ملی مبارزه با دوپینگ 
و »حسین اوجاقی« سرمربی تیم ملی، مدیر فنی تیم های 
ملی و نایب رئیس فدراسیون ووشو هستند که در یک 
مورد  این  در  را  رسانی  اطلاع  گذشته، هیچ  نیم  و  سال 
انجام نداده اند. اوجاقی حتی در مصاحبه های خود راجع به 
کنار گذاشتن تقوی و قلی پور از تیم ملی هم تنها بحث 
مصدومیت و خداحافظی این دو ملی پوش را مطرح می کرد 
که خود جای سوال دارد که چرا هیچ گونه اشاره ای به بحث 

دوپینگ ووشوکاران تیم ملی نداشته است؟
حتی »هادی ساعی« که حمیدرضا قلی پور داماد اوست، 
در انتخابات کمیسیون ورزشکاران اعلام کرد که حدود دو 
سال است که کمیته المپیک هم در جریان این موضوع قرار 
داشته اما آن ها هم اقدامی انجام ندادند و تا پیش از رسانه 
ای شدن دوپینگ قلی پور، او عضو کمیسیون ورزشکاران 
بوده است و در این مدت اقدامی برای کنار گذاشتن او 

انجام نداده شده بود!

پنهان کاری کردند تا پست بگیرند؟!

اما دلایل پنهان کاری را ما خدمت شما خوبان عرض می 
کنیم. اگر این افتضاح در موعد مقرر رسانه ای می شد 
دوستانی که دورهمی نشستند و پست ها را تقسیم کردند 
الان هیچکدام سر این پست ها نبودند و چه بسا از پست 
قبلی هم عزل می شدند. اولین ضربه را مهدی علی نژاد 
معاون وزیر می خورد که در زمان ریاست وی این افتضاح 
به بار آمده است. دومین ضربه را صدیقی مسئول بین 
الملل فدراسیون که در یک تغییر و تحول سریع، شاهین 
ریاست فدراسیون ووشو روی شانه های او نشست می 
خورد. ضربات مادی هم البته همه ارکان از جمله دو قهرمان 
دوپینگی یا پوشالی می خوردند چون جوایز مدال های 

قلابی را نمی گرفتند!
در مجموع تمام شاکله فدراسیون زیر سوال می رفت و یقینا 
در انتخاب معاون وزیر ورزش تاثیر بسزایی بر جای می 

گذاشت و علی نژاد برای جمع و جور کردن آن افتضاح نمی 
توانست به معاونت وزارت برسد و طبیعتا صدیقی هم در 

خواب شب رویای ریاست فدراسیون را نمی دید.
اکنون این سوال را باید از حراست فدراسیون، حراست وزارت 
ورزش و بازرسی مستقر در وزارت ورزش پرسید که نقش 
شما در این مورد چه بوده است؟ آیا خبر نداشتید؟ آیا می 

دانستید؟
در سلامت و صداقت نهاد حراست و سازمان بازرسی شکی 
نیست و چه بسا این ها مصالح ملی را مد نظر قرار داده اند 
و نخواسته اند در این موقعیت تحریم ها امکان سوءاستفاده 
بیشتر توسط بدخواهان مردم ایران فراهم شود ولی پنهان 
کاری و مردم و رسانه ها را نامحرم دانستن از ناحیه رئیس 
وقت فدراسیون و معاون فعلی وزیر ورزش )مهدی علی 
نژاد( - صدیقی مسئول وقت روابط بین الملل و رئیس فعلی 
فدراسیون ووشو و ستاد ملی مبارزه با دوپینگ امری غیر 
قابل بخشش است. این پنهانکاری چیزی جز فریب افکار 

عمومی نیست.

از ستاد ملی مبارزه با دوپینگ سوال می کنیم چطور آبروی 
برخی افراد برای شما مهم نیست ولی برخی خیلی مهم 
است!؟ همین چند روز قبل بود که بازیکن فصل گذشته 
)مهدی  تیم  سرمربی  که  زد  فریاد  پاکدشت  سرخپوشان 
پاشازاده( به ما آمپول و دارو تجویز می کرده و همه باید 
مصرف می کردیم. به محض اینکه نتیجه آزمایش این بخت 
برگشته )ماهی  نام دارد(، او را در بوق و کرنا کردید که وی 
4 سال محروم و به اعتراض او هم گوش ندادید. اعتراضی 
که هر چند شاید از نظر شما هوچی گری باشد ولی وقتی 
آدرس می دهد که فلان ملی پوش معروف سابق ایران به 
همه بازیکنان آمپول تزریق می کند چرا دنبال حرف و ادعای 

اورا نگرفتید؟

نکند ترس از جوسازی رسانه ای مهدی پاشازاده دارید و با زیر 
آب کردن سر یک بازیکن بخت برگشته خود را فاتح میدان 
مبارزه با دوپینگ قلمداد کردید؟ تازه این بازیکن در لیگ یک 
بازی می کرده و به حیثیت و اعتبار ملی ایران خدشه وارد 
نکرده است اما دو ملی پوش قهرمان ووشوی جهان در عرصه 

بین الملل با آبروی ایران بازی کردند!
آقای صدیقی -رئیس فدراسیون ووشو و رئیس روابط بین 
الملل وقت ووشو- که می گوید روال همینگونه است و 
ستاد ملی مبارزه با دوپینگ در صفحات خود به بازیکنان 
محرومیتشان را می گوید پاسخ بدهد چطور وقتی از بابت 
مدال های اینها جشن و پایکوبی به راه انداخته بودید سر و 
صدای فدراسیون گوش جهان را کَر کرد و جار می زدید که 
برای اولین بار قهرمان جهان شدیم ولی حالا نمی گویید که 
برای اولین بار با دو ورزشکار دوپینگی قهرمان جهان شدیم؟!
در هر حال اکنون باید به خیلی از موارد دیگر هم شک کرد. 
وقتی با این پنهان کاری ها مواجه می شویم حق داریم 
به سایر موارد هم شک کنیم. آقای حسین اجاقی، قهرمان 
خوشنام و پرآوازه، شما چرا؟ شما که مدال هایت را با زور 
بازو گرفتی و در دو دهه قهرمانی هیچ مورد مشکوکی از شما 
دیده نشد؛ چرا به عنوان مدیر و سرمربی تیم های ملی ووشو 

شریک این پنهان کاری شدید؟
البته که وظیفه حسین اوجاقی نیست ولی خواهشا آقای 
اوجاقی از این پنهان کاری ها دفاع نکند. جناب علی نژاد آیا 
حرفی برای گفتن باقی مانده است؟ شما نفر اول و آخر این 
ماجرا هستید. کنترل بر رفتار ورزشکاران به طور مستقیم در 
اینگونه میادین و اردوهای ماقبل مسابقات جهانی زیر نظر 
مستقیم رئیس فدراسیون است. شمایی که 12 سال رئیس 
بودید و تمام زیر و بم فدراسیون و همه ورزشکاران و مربیان 
را می شناسید آیا قبل از اعزام از تیم پزشکی خود نخواستید 

که نمونه گیری کنند؟
حالا داریم به انتخابات و مهندسی انتخابات فدراسیون 
ووشو نزدیک تر می شویم. صدیقی حتی شایستگی و لیاقت 
روابط بین الملل را هم نداشته است چرا که اگر می داشت 
این پنهان کاری بزرگ را انجام نمی داد. ولی در هر حال 
هرکه پر طاووس خواهد باید پنهان کار بزرگی هم داشته 
باشد! او ریاست فدراسیون را با این پنهان کاری معامله کرد 
و تصور می کند الان هم یک مدت سر و صدا هست و بعد 
فراموش می شود. ولی حافظه تاریخی مردم که پاک شدنی 
نیست. یک گلایه هم از همکاران رزمی نویس داریم. چطور 
این موضوع به این مهمی را شما متوجه نشدید؛ یعنی اصلا 
به سایت جهانی مراجعه نکردید؟ یا اینکه رفاقتی از شما 
خواسته شده که به خاطر حفظ آبروی قهرمانان سکوت 
اختیار کنید؟! بعید اسیت همه همکاران رزمی نویس زیر 
بار اینگونه سفارش ها بروند. یقه بسته هایی که ادعایشان از 
کریستین امانپور هم بیشتر است چرا سکوت کرده اند؟ آن 
ها که عروسی پسر فلان مربی و مدیر فدراسیون را خلاف 
عرف و شرع قلمداد می کنند چرا به کوچه انحرافی زده و 
خود را به ندانستن زده اند؟ این داستان زوایای بین المللی 
هم دارد و حتما فدراسیون ایران با جرایمی و مسئولین آن با 
محرومیت هایی مواجه شده اند که با به دست آوردن اخبار 

صحیح خدمتتان خواهیم گفت...

دیدگاه

»ووشو« به تلاطم افتاد؛ 

پنهان کاری دورهمی؛ حالا چرا؟
چون پرده برافتد، نه تو مانی و نه من

سیدرضا فیض آبادی

 نویسنده و روزنامه نگار

حتی »هادی ساعی« که حمیدرضا قلی پور داماد اوست، در انتخابات کمیسیون 
ورزشکاران اعلام کرد که حدود دو سال است که کمیته المپیک هم در جریان این 
موضوع قرار داشته اما آن ها هم اقدامی انجام ندادند و تا پیش از رسانه ای شدن 
دوپینگ قلی پور، او عضو کمیسیون ورزشکاران بوده است و در این مدت اقدامی 

برای کنار گذاشتن او انجام نداده شده بود!
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شهرداری فردیس در نظر دارد بر اساس بودجه مصوب سال 1399 ، پروژه های ذیل را از طریق برگزاری مناقصه عمومی به متقاضیان واجد الشرایط به شرح ذیل واگذار نماید.لذا از کلیه 
متقاضیان دعوت به عمل می آید از تاریخ انتشار نوبت اول آگهی جهت خرید اسناد مناقصه با مراجعه به امور قراردادهای شهرداری واقع در جاده ملارد جنب پارک منظریه خ 16 متری حافظ 
بلوار فرگاز انتهای بلوار شهید تهرانی مقدم روبه روی شهرک بهارستان شهرداری مرکزی فردیس ، ضمن واریز مبلغ 2/000/000 ریال به عنوان هزینه خرید اسناد به حساب 400819688645 
نزد بانک شهر شهرداری و ارائه رسید آن نسبت به اخذ اسناد مناقصه اقدام نمایند ،جهت دریافت اسناد داشتن رتبه مربوطه و ارائه تاییدیه صلاحیت در سایت sajar.mporg.ir ، معرفی 

نامه ممهور به مهر و امضای مدیرعامل ، روزنامه آخرین آگهی تغییرات اعضای شرکت و کد اقتصادی ، گواهینامه صلاحیت ایمنی معتبر الزامی و گواهی مالیات برارزش افزوده است. سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه درج شده 
است .هزینه آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد. هرگاه برندگان نفر اول ، دوم و سوم مناقصه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند ، سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد . شهرداری فردیس در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است و 
به غیر از سپرده شرکت در مناقصه کلیه اسناد و مدارک مربوط به متقاضیان نزد شهرداری باقی می ماند. پیشنهادات می بایست در پاکت های مجزا)الف - ب - ج( لاک و ممهور به مهر شرکت شده و تا پایان وقت اداری روز سه شنبه مورخ  

99/05/28 صرفاً توسط پست پیشتاز به دبیرخانه شهرداری ارسال گردد. جلسه کمیسیون مناقصات شهرداری 48 ساعت بعد از اتمام مهلت ارسال  در محل دفتر شهردار فردیس برگزار خواهد شد.  

آگهی مناقصه عمومی - نوبت دوم

برآورد مبلغ ریالی پروژهشرح عملیاتردیف
مبلغ سپرده شرکت 
حداقل  گواهی لازممحل اجرادر مناقصه به ریال

درصد نقد 
مدتو تهاتر

6 ماه %100 نقد5 - ابنیهبلوار داوری4/300/000/000215/000/000تکمیل ساختمان ایستگاه آتش نشانی )خیابان شهید داوری(1

6 ماه %100 نقد5 - ابنیهشهرک وحدت6/800/000/000340/000/000تکمیل ساختمان ایستگاه آتش نشانی )شهرک وحدت(2

3
رنگ آمیزی ترافیکی اعم از خط کشی محوری و بلوک عابر پیاده 

و رنگ آمیزی سرعت گاه سطح منطقه یک
6 ماه %100 نقد5- راه و ترابری و تاسیسات و تجهیزاتمنطقه 1 11/000/000/000550/000/000

4
 رنگ آمیزی ترافیکی اعم از خط کشی محوری و بلوک عابر 

پیاده و رنگ آمیزی سرعت گاه سطح منطقه دو
6 ماه%100 نقد5- راه و ترابری و تاسیسات وتجهیزاتمنطقه 11/000/000/000550/000/0002

12 ماه%100 نقد4 - ابنیهبلوار طالقانی- مصلی49/700/000/0002/485/000/000تکمیل ساختمان و سازه اطراف مصلی5

تاریخ انتشار نوبت اول: )چهارشنبه( 99/05/8                                                                                                                                                                                                  شهرداری فردیس

در این اوضاع گل و بلبل مملکت، یکی از راه های رهایی از 
گرانی و تورم و کرونا شاید سفر باشد؛ البته نه از آن سفرها که 
بار و بنه را ببندیم روی باربند و چهارچرخه را با اهل و عیال 
بتازانیم در جاده های پر دست انداز و اتوبان های عوارضی 
دار. این بار می خواهیم از مرزهای خاک پاک ایرانمان بیرون 
برویم و سرک بکشیم به چند کشور همچین باحال و خوش 
و خرم، آن هم بدون ویزا و بلیط و خرج و برج. مثلا سری 
بزنیم به کشور ظالم از خدا بی خبر آمریکا، یا مملکت یخ زده 
و سرد کانادا، یا کشور آفتاب ندیده همیشه غم زده انگلیس، 
یا سرزمین های بی روح و بی عاطفه اروپا مثل آلمان، فرانسه، 
اتریش، هلند، یا مملکت تازه به دوران رسیده مالزی، یا بیایان 
ها و صحراهایی که اسمش را گذاشته اند استرالیا، یا همین 
همسایه کوچک بی خاصیت کاملا وابسته، امارات متحده 
عربی و ببینیم برای تنظیم بازار بی صاحب اجاره مسکن و 
حمایت از جماعت اجاره نشین چه گلی به سرشان گرفته اند.

اینطور که در منابع خبری نوشته اند، از سال های جنگ جهانی 
اول تا دهه های ۸۰ و ۹۰ میلادی در اغلب کشورهای اروپایی، 
قوانینی برای کنترل بساط اجاره و اجاره بها بر بازار مسکن 
سرسام آور  افزایش  به  توجه  با  هم  امروزه  می شد.  اعمال 
اجاره بها در شهرهایی که فرصت های شغلی بیشتری در اختیار 
ساکنان خود قرار می دهند و اصولا اهالی شهر از خروسخوان 
تا بوق سگ دنبال یک لقمه نان، چهارنعل می دوند و یک 
آلونکی می خواهند که دست آخر، شب که شد بچپند توی 

آن و کپه مرگشان را بگذارند تا فردا و فرداهای بعد؛ قانون گذار 
با اعمال قوانین تنظیم و کنترل اجاره بها یک حرکت هایی 
زده. هدف کشورهای مختلف از اعمال این قوانین، حمایت 
از مستاجران و جلوگیری از حاشیه نشین  شدن مستاجران 
متوسط و کم درآمدی است که در اوضاع اقتصادی دنیای 
امروز هر روز فقیر و فقیرتر می شوند. البته این قوانین برای 
بعضی از خانه های اجاره ای در بعضی شهرها اعمال می شود 
اما همین که هست و اعمال می شود، یک طوری بالاخره 
اثرش را بر کل بازار مسکن و تنظیم نرخ ها و عرضه می گذارد.
همین که یک دور سرسری در کشورهای اروپایی و آمریکایی 
می زنیم می بینیم که مواردی مثل ترغیب مالکان به انعقاد 
قراردادهای بلندمدت، محدود کردن درصد افزایش اجاره بها با 
توجه به شاخص های اقتصادی و در نظر گرفتن حمایت های 
قانونی لازم برای مستاجران در جلوگیری از افزایش سرسام آور 
البته طبق معمول  بوده.  بزرگ موثر  اجاره بها در شهرهای 
منتقدانی هم هستند که به هر طرحی یک جوری نگاه کنند 
و گیر بدهند؛ که معتقدند چنین روشهایی سبب می شود 
انحصار  در  بزرگ  مناطق مسکونی شهرهای  محبوب ترین 
خانواده هایی بماند که مدت هاست در این خانه ها سکونت 
دارند و به افزایش سطح برخورداری شهروندان کم درآمد کمک 
چندانی نمی کند. اما در نگاهی کلی تر چنین قوانینی می 
تواند زمینه ساز ثبات کل بازار مسکن استیجاری و افزایش 
سطح رفاه شهروندان بوده و موجب شود افرادی با سطح 
درآمد متفاوت در مناطق محبوب مسکونی شهر در کنار هم 
زندگی کنند و آش رشته درست کنند و کاسه همسایه هم 
بدهند. به این ترتیب توزیع امکانات و خدمات شهری هم 
تسهیل می شود و زباله ها را همه راس ساعت 9 شب بیرون 
می گذارند. مثلا با استفاده از قانون ناظر بر روابط موجر و 
مستاجر در فرانسه، در بخش های پر ازدحام شهر، میزان 
افزایش اجاره بها برای واحدهای مسکونی، تابعی از شاخص 
قیمت مصرف کننده است که به  صورت سه ماه یک بار به  طور 

رسمی اعلام می شود. در شهر پاریس با آن ایفل و لدفانس 
و تریومفش، حداکثر اجاره بها باتوجه به ارزش هر متر مربع 
از مساحت واحد مسکونی تعیین شده و مالکان می توانند 
با توجه به شرایط ملک و امکانات بیشتر نهایتا تا سقف ۲۰ 
درصد بر این مبلغ بیفزایند. حتی در برخی شهرهای فرانسه 
نرخ رشد اجاره بها تابعی از تورم میانگین سه سال قبل از آن 
است طبق قانون جدید کنترل اجاره بها در آلمان در شهرهای 
بزرگی مثل برلین که تخم خانه های استیجاری را ملخ خورده، 
تنها عقد قراردادهای چند ساله ای مجاز است که طی مدت 
قرارداد افزایش اجاره بها برابر با نرخ تورم و با در نظر گرفتن 
سقف افزایش سالانه ۲ درصد یا ۶ درصد در سررسید کلی 
قرارداد، صورت بگیرد. در مالزی هم اجاره بها از سوی موجران 
با معیار تورم، افزایش پیدا می کند. البته یادمان باشد این 
نرخ تورم در هرجایی یک جوری است مثلا در بعضی کشورها 
که قطعا من و شما تا به حال ساعتی هم آنجا زندگی نکرده 
ایم نرخ تورم لحظه ای رشد جهشی دارد و استناد به آن برای 
افزایش قیمت ها ابدا به صرفه نیست مگر آنکه اول افسار 
این تورم وامانده را بکشند بعد بشود سند قیمت گذاری. 
در برخی شهرهای بزرگ پر از فساد آمریکای جنایتکار مثل 
نیویورک، سان فرانسیسکو، لس آنجلس، برکلی و چند شهر 
دیگر افزایش اجاره بها یک سال پس از عقد قرارداد اجاره مجاز 
است و میزان افزایش اجاره بها حداکثر معادل ۶۵ درصد نرخ 
رشد شاخص قیمت مصرف کننده خواهد بود حتی با در نظر 
گرفتن این ضریب هم، سقف ۷ درصدی برای افزایش سالانه 
اجاره بها در نظر گرفته شده است. بررسی ها نشان داده اند در 
مناطقی که تحت پوشش این قانون قرار دارند میزان افزایش 
اجاره بها در ۱۰ سال اخیر بین ۱/ ۰ تا ۷/ ۲ درصد بوده است. 
در برخی شهرهای آمریکا، همچنین موجران بزرگ-مقیاس، در 
ازای دریافت تسهیلات از شهرداری، بخشی از واحدهای خود 
را با نرخ رشد مورد تایید شهرداری، به مستاجران آزاد اجاره 
می دهند. و در واقع به آیه شریفه تعاونو علی البر و التقوی 

عمل می کنند. جل الخالق!
به هر حال کشورهای مختلف روش های مختلفی برای 
هدایت جریان اجاره بها و مسائل مرتبط با آن به کار می 
برند. اما هنر اصلی آنجاست که بشود در آن کشوری که تورم 

الانش با الانش فرق می کند و قیمت ارز و طلایش مصداق 
موشک ماهواره بر امید است و با هیجان و سرعت همینطور 
بالا می رود و هرچه پشت سرش باشد می سوزاند، بشود 
یک کاری کرد. جایی که هر جغله بنگاهی که ته یک کوچه 
بن بست با چهارتا میز و صندلی و یک لپتاپ می تواند نرخ 
ملک و املاک مردم و مسئولین را تعیین کند را یا باید مثل 
خانه های فرسوده کوبید و از نوساخت، یا قطعا با روش 
های کشورهای دیگر راه به جایی نخواهد برد. همانطور که 
در ساختار سیاسی و تعیین قانون اساسی و ایجاد ساختار 
نظام آموزشی و چه و چه هم کردیم و نشد و نخواهد شد. 
اصلا تقلید کار خوبی نیست و بهتر است که از خودمان یک 
خلاقیتی، نوآوری ای چیزی به خرج بدهیم. درست مثل 
برخوردمان با کرونا که به جای تقلید از کشورهای دیگر و 
استفاده از روش های قرون وسطایی، به دنبال ایجاد راهی 
بودیم و هستیم و خواهیم بود که این مرض خانمان سوز را 
مهار کنیم و آمار تلفاتمان را پایین بیاوریم. حالا بماند که آن 
کشورهای قرون وسطایی که قرار است روش ما را یاد بگیرند 
الان آمارشان خیلی پایین آمده. چرا که بزرگان فرموده اند: 

تقلید کار میمون است، میمون نوعی حیوان است.

مسکن
بخوانید »خون بها«؛

بهای این اجاره بها!

 دکتر علی  ساجدی

  نویسنده


